
Evaluatieverslag Rekenkamerfunctie
gemeente Langedijk 2016-2019

Op 15 oktober 2013 heeft uw raad de verordening op de Rekenkamerfunctie gemeente Langedijk 
vastgesteld. In artikel 11 van deze verordening heeft u opgenomen dat de raad iedere twee jaar 
het functioneren van de rekenkamer evalueert. De rekenkamer is op 22 april 2014 effectief gestart 
door de directeur/lid van de rekenkamer aan te wijzen. In 2016 heeft een evaluatie 
plaatsgevonden. Dit heeft geresulteerd en een raadsvoorstel waarbij gevraagd werd het contract 
met de heer ing. P. Struik MBA als directeur/lid van de Rekenkamerfunctie Langedijk voor de 
periode van twee jaar te verlengen. Dit raadvoorstel is destijds met algemene stemmen 
aangenomen.

In artikel 11 van de verordening op de Rekenkamerfunctie gemeente Langedijk2013 zijn de 
toetsingscriteria voor de evaluatie opgenomen. 
a. keuze van de onderzoeksonderwerpen en het onderzoeksplan; 
b. kwaliteit van het onderzoek en de leereffecten voor de raad en college; 
c. communicatie en competenties van de directeur;
d. functioneren van de klankbordgroep;
e. hoogte van het beschikbare onderzoeksbudget. 

De bevindingen over de toetsingscriteria a t/m e worden hieronder beschreven. 

Ad a. Keuze van de onderzoeksonderwerpen en het onderzoeksplan.

In oktober 2014 heeft de Rekenkamer Langedijk een onderzoeksprogramma vastgesteld, na een 
inventarisatie van onderzoeksonderwerpen en in overleg met de klankbordgroep van de raad.

Vanaf 2016 zijn van dit onderzoeksprogramma de volgende onderzoeken uitgevoerd
1. Onderzoek drie decentralisaties Sociaal Domein;
2. Onderzoek doeltreffendheid en doelmatigheid van het subsidiebeleid
3. Grip op grote projecten

De drie onderzoeksonderwerpen zijn terecht geselecteerd. 
1. Drie decentralisaties sociaal domein omdat gemeenten van af 1 januari 2015 volledig 

verantwoordelijk zijn voor werk en inkomen, jeugdzorg en zorg voor en hulp aan langdurig 
zieken en ouderen.
De gemeente Langedijk heeft zich in de periode 2013-2014 voorbereid op deze 
veranderingen.
Centrale vraag in  dit onderzoek was: In hoeverre slaagt de gemeente er nu al in deze 
nieuwe rol/werkwijze in te vullen en wat is nodig om dat in de nabije toekomst te kunnen 
doen.
Eindrapport vastgesteld bij raadbesluit 9 mei 2017

2. Omdat de gemeente Langedijk per 1 januari 2016 een nieuw subsidiebeleid uitvoert is 
onderzocht wat de effecten van dat nieuwe beleid zijn in vergelijking met het beleid van 
voor 2016.

3. Eindrapport vastgesteld bij raadbesluit 17 juli 2018

4. Het onderwerp Grip op grote projecten is gekozen omdat grotere projecten op het terrein 
van ruimtelijke ontwikkeling vaak veel aandacht vragen van de raad. Het is vaak 
ingewikkeld om in een politieke context – en met veel verschillende belanghebbenden – de 
goede regie te voeren.
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Doel van het onderzoek was zicht te krijgen op welke wijze de gemeente sturing geeft aan 
grote projecten op het terrein van ruimtelijke ontwikkeling.

Dit onderwerp is nagenoeg afgerond en zal na ambtelijke verificatie en bestuurlijk wederhoor 
aan de raad worden aangeboden.

De onderzoeksplannen die de directeur aan de klankbordgroep voorlegt, zijn helder en 
overzichtelijk.

   
Ad b. Kwaliteit van het onderzoek en leereffecten voor raad en college.
Kwalitatief zijn de onderzoeken van een goed niveau. Duidelijke taal, voldoende interviews en 
gedegen onderzoek bij diverse betrokkenen. 
Conclusies en aanbevelingen aan zowel college als raad waren bij het onderwerp drie 
decentralisaties sociaal domein nog te abstract omschreven. Door het onderwerp is er bij de 
commissie wel begrip voor, maar de voorkeur gaat uit naar meer concrete conclusies en 
aanbevelingen.
Bij het onderwerp ”onderzoek doeltreffendheid en doelmatigheid van het subsidiebeleid” zijn de 
conclusies en aanbevelingen wel concreet omschreven. De conclusies en aanbevelingen zijn  wel 
dusdanig dat deze in de praktijk gevolgd en uitgevoerd kunnen worden, dus werkbaar zijn voor 
Raad en College.

Ad c. Communicatie en competenties van de directeur.
Voor dit toetsingscriterium heeft de commissie haar eigen ervaringen en het geen van horen 
zeggen betrokken. De ervaring is dat de directeur prima communiceert en beschikt over voldoende 
competenties voor het werk dat hij doet. 
Door de klankbordgroep wordt gevraagd of het mogelijk is een korte versie van de conclusies en 
aanbevelingen van de rapporten in jip-en-janneketaal  op de website van de gemeente te plaatsen.

Ad d. Functioneren van de klankbordgroep. 
De klankbordgroep is benoemd door de gemeenteraad en bestaat op dit moment uit de leden Van 
Verseveld, Nugteren, Hofman, Iwema en Molenaar. De leden van de klankbordgroep begeleiden 
de onderzoeken en komen bij elkaar op verzoek van de directeur van de rekenkamer om de 
verschillende fases van de onderzoeken te bespreken. Tijdens deze besprekingen vindt er 
afstemming plaats tussen de klankbordgroep en de directeur van de Rekenkamer. 

e. Hoogte van het beschikbare budget. 
Jaarlijks stelt de raad bij de begroting een bedrag van 30.000 euro beschikbaar voor onderzoek. 
Onderstaand overzicht (peildatum 18 februari 2019) geeft inzicht in de betalingen. 
Het overzicht laat zien dat het beschikbare bedrag leidend is voor de onderzoeken.  

Betaald Beschikbaa
r

Kosten 2016:
- Vaste Kosten directeur

- Decentralisatie Sociaal Domein 1e termijn  
- Decentralisatie Sociaal Domein 2 termijn 

       4.725
12.100

9.680

30.000

Totaal 2016 26.505 3.495.

Kosten 2017: 
Vaste kosten directeur 
Grip op grote projecten 1e termijn  
Onderzoek Subsidiebeleid 1e termijn
Decentralisaties sociaal Domein 3e termijn
Onderzoek Subsidiebeleid 2e termijn 

4.725
8.000
5.000
2.500
4.000

30.000
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Totaal 2017 24.225 5.775

Kosten 2018: 
Vaste kosten directeur
Onderzoek Subsidiebeleid 3e termijn
Grip op grote projecten 2e termijn

4.725
3.338

13.600

30.000

Totaal 2018      21.663             8.337

Kosten 2019: 
Vaste kosten directeur (4.725 nog niet binnen) 
Uitvoering verkenning klachten bezwaren 2017 1.575

30.000

Totaal 2019 1.575

Conclusie: 
De evaluatiecommissie is positief over het functioneren van de Rekenkamerfunctie Langedijk. Wel 
zijn er enkele aandachtspunten voor de klankbordgroep;

1. Probeer indien mogelijk conclusies en aanbevelingen concreter te omschrijven dan tot nu 
toe gebeurt;

2. Zorg voor communicatie van de rapporten van de Rekenkamer via de gemeentelijke 
website, in een voor een ieder begrijpelijke taal;    

3. Zorg voor bespoediging van doorlooptijden/planning van raadsbehandeling nadat het 
onderzoek is opgeleverd. 

Zuid-Scharwoude, 20 februari  2019
De evaluatiecommissie Rekenkamerfunctie Langedijk 

P.J.M. van Kleef (burgerraadslid GroenLinks)
W. Nugteren (raadslid ChristenUnie)
J.H. Spaak (medewerker griffie) 
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